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Hjalmar Brantings Plads 8
Postboks 2507
2100 København Ø

Hovedbestyrelsesreferat
HB-referat nr.  20/2006 4. januar 2007

Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 6. december 2006 kl. 13.15 - 17.00 og onsdag den
7. december 2006 kl. 9.00 - 12.40 på Hotel Ebeltoft Strand.

Dagsorden: 1.   Velkomst
2.   Godkendelse af referater
3.   Forbundets feriehusdrift - gennemgang af portefølje og oplæg til        
feriehuspriser 2007
4.   TR kurser 2007 - herunder lønkurser
5.   Forflyttelser til BC/KC og øvrige forflyttelser - herunder retssager
6.   Personalepolitik i SKAT
7.   Tryghedsskabende foranstaltninger i SKAT
8.   Bijob for medarbejdere i SKAT
9.   Lønpolitik i SKAT
10. Finanslov 2007
11. Aftaleforhandlingerne 2008 - herunder gruppeliv
12. Undersøgelse af det psykiske arbejdsmiljø
13. Gensidig information
14. Økonomi

Deltagere: Jørn Rise      Forbundsformand
Marianne S. Nielsen Næstformand
Gert Ingo Leander Næstformand
Hans Kurt Larsen Chefkredsen
Jens Norlund DTS Hovedcentret m.v.
Poul K. Rasmussen DTS Hovedcentret m.v.
Jens Erik Kristensen DTS Nordjylland
Poul Stenbek Pedersen DTS Nordjylland
Svend Erik Mikkelsen DTS Midtjylland
Charlotte Rosdahl Schou DTS Midtjylland
Kjeld Folke Jensen DTS Sydjylland-Fyn
Mogens Osted DTS Sydjylland-Fyn
Lene Höilund Jensen DTS Midt- og Sydsjælland
Kim Theil Møllmann DTS Midt- og Sydsjælland
Jan Magnusson DTS Nordsjælland-København
Peter Hansen DTS Nordsjælland-København

Erik Tindgard Lauridsen Sekretariatsleder
Ole Pedersen Redaktør
Merete Keller Berdiin Faglig sekretær
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Anette Albrechtsen Faglig sekretær
Jan Nørner Faglig sekretær
Connie Mortensen Faglig sekretær
Nina Nyboe Faglig sekretær

1.   Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Der var afbud fra Henning Rasmussen, DTS Nordsjælland-København,
som ikke deltog med suppleant.

Kjeld Folke Jensen, DTS Sydjylland-Fyn, deltog kun i mødet den 6.
december.

2.   Godkendelse af referater

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af:

• Ordinært hovedbestyrelsesmøde den 3. oktober 2006
• Ekstraordinært hovedbestyrelsesmøde den 30. oktober 2006
• Ekstraordinært hovedbestyrelsesmøde den 30. oktober 2006
• Ordinært hovedbestyrelsesmøde den 6. november 2006
• Ekstraordinært hovedbestyrelsesmøde den 29. november 2006
• Ekstraordinært telefonhovedbestyrelsesmøde den 3. december 2006

3.   Forbundets feriehusdrift - gennemgang af portefølje og oplæg til feriehuspriser 2007

Sekretariatsleder Erik Tindgard Lauridsen gav hovedbestyrelsen en
gennemgang af forbundets ferieboligdrift.

Ferieboligen i Brunsnæs er sat til salg men endnu ikke solgt. I den
kommende udlejningsrunde sker udlejning derfor med forbehold for salg.

I ferielejligheden på Frederiksberg er der indrettet nyt badeværelse i
2006 og udskiftet møbler. Køkkenet trænger til udskiftning, og forbundet
vil gå dialog herom med Fondet af 1844, som ejer ejendommen. Endvi-
dere er der udskiftet møbler.

I ferielejlighederne i Løkken er der foretaget en del udskiftninger af
inventar. På længere sigt kan det overvejes, om der skal ske en nyindret-
ning af lejligheden.

De to ferieboliger i Marielyst er ikke tidssvarende længere - især ikke
Uglen, som er ejet af forbundet, mens Natravnen er ejet af Afdeling G.
Der overvejes et mageskifte med Afdeling G, som så kan overtage Uglen,
rive huset ned og bygge et nyt på grunden.
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På husene i Saltum er der sket udskiftning af skotrender. Døre og vinduer
står over for at skulle males.

Forbundet ejer fortsat to feriehuse i Spodsbjerg, men dem er tiden måske
løbet fra, da det kniber med udlejningen af disse to huse.

I Kollund har der været problemer med rotter, men det skulle være
stoppet nu.

Ferieboligen på Fanø, som ejes af Dansk Told & Skatteforbunds Fæl-
leslegat, får etableret en ny terrasse.

I Sverige overvejer Afdeling G at bygge endnu et hus. Afdeling G ejer i
alt seks grunde, men kun den ene er bebygget i dag.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af forbundets samlede feriebo-
ligvirksomhed.

Det har været forsøgt at erhverve et hus i Ringkøbing, der ud over udleje
til medlemmer ved Betalingscentret også kunne anvendes som feriebolig.
Senest har Holmsland kommune dog afvist at give tilladelse til anvendel-
se af et hus, som forbundet havde overvejet at købe, til dette formål.

Forbundet undersøger dog fortsat mulighederne for at erhverve et hus,
hvor kommunen vil give tilladelse til benyttelsen.

Hovedbestyrelsen besluttede, at priserne for forbundets ferieboliger i
udlejningsperioden 1. april 2007 til 31. marts 2008 skal være uæn-
dret.

Bestyrelsen for Afdeling G har besluttet, at den ugentlige leje fore
ferieboligerne i Paris og Berlin forhøjes til kr. 3.750. Samme leje tages
for den nye feriebolig i Malaga. Prisen for disse lejemål indeholder nu
slutrengøring.

Lejen for huset i Örkelljunga, Sverige, forhøjes samtidig fra kr. 3.150 pr.
uge til kr. 3.500.

4.   TR kurser 2007 - herunder lønkurser

Forbundet har nu gennemført det første Grundkursus 1 med stor succes. I
forbindelse med kursisternes tilbagemeldinger er det foreslået, at næste
kursus bliver et forhandlerkursus.

Samtidig er der også ønske om lønkurser - gerne gennemført for bestyrel-
serne rundt omkring i landet.

På Grundkursus 1 var der ca. 15 ansøgere, som ikke blev optaget på
grund af begrænsning i deltagerantallet. Derudover er der en række
tillidsrepræsentanter, der har undladt at søge optagelse, fordi der blev
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meldt ud, at der ville blive prioriteret blandt dem, der havde størst behov.
Derfor er antallet af tillidsrepræsentanter, der ønsker at komme på
Grundkursus 1 større end 15.

Ud over Grundkursus 1, forhandlerkursus og kurser i løn kan der være
konkrete behov for yderligere kurser blandt tillidsrepræsentanterne, som
derfor altid er velkomne til at ansøge. Disse ansøgninger behandles
konkret.

Forbundet har tillige planer om at afholde stormøder for tillidsrepræsen-
tanterne, når der er et konkret behov.

Hovedbestyrelsen besluttede, at der i 2007 som udgangspunkt udby-
des et Grundkursus 1 og to forhandlerkurser, samt at der regionalt
gennemføres lønkurser rettet mod bestyrelserne.

Hovedbestyrelsen gav samtidig sekretariatet bemyndigelse til at
behandle og godkende tillidsrepræsentanternes ansøgninger om
konkrete kurser uden for Dansk Told & Skatteforbunds kursusud-
bud. Alene i det omfang, der er tale om et kursus, der kræver en
principiel stillingtagen, skal ansøgningen behandles i hovedbestyrel-
sen.

5.   Forflyttelser til BC/KC og øvrige forflyttelser - herunder retssager

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at der fortsat mangler at
bliver ført forhandlinger omkring et par enkelte medlemmer med sociale
forhold med henblik på at få annuleret den uansøgte forflyttelse.

Forbundets sekretariat har afholdt møder med advokaten, der er i gang
med at kategorisere og forberede de sager, der skal danne grundlag for
sagsanlæg mod SKAT.

CO II´s sekretariat SKAF har ønsket et møde, hvor sagerne drøftes.
Ønsket skal ses i sammenhæng med, at CO II har givet tilsagn om at
betale udgifterne til retssagerne.

Forbundet overvejer også at anmelde arbejdsskadesager, der er opstået
blandt de udpegede til uansøgte forflyttelser.

Hovedbestyrelsen besluttede, at arbejdet med at forberede sagsanlæg
mod SKAT som konsekvenser af forflyttelser i forbindelse med
fusionen og ved etableringen af Betalingscentret og Kundecentrene
fortsætter med inddragelse af forbundets advokat og CO II.

6.   Personalepolitik i SKAT
og
7.   Tryghedsskabende foranstaltninger i SKAT
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Forbundsformand Jørn Rise gav hovedbestyrelsen en dybdegående
orientering om de forhandlinger, der har været ført omkring indgåelse af
en rammeaftale om tryghedsskabende foranstaltninger i SKAT og om-
kring SKATs personalepolitik - herunder mødet i SKATs Hovedsamar-
bejdsudvalg (HSU) den 5. december 2006, hvor forslaget til personale-
poltik havde været behandlet.

Spørgsmålet omkring forringelse af muligheden for orlov havde været en
“knast” i forbindelse med personalepolitiken, og på mødet i HSU havde
told- og skattedirektøren tilkendegivet, at SKAT under alle omstændig-
heder ønskede at opsige den nuværende aftale om orlov. Man er villig til
at indgå en ny aftale om orlov fra SKAT - men hvor retten til orlov bliver
erstattet af en mere individuel vurdering.

I forbindelse med forhandlingerne om en aftale om tryghedsskabende
initiativer kunne Jørn Rise konstatere, at der undervejs i forhandlingsfor-
løbet var sket en del fremskridt - bl.a. kan uansøgt forflyttede nu søge sig
væk efter to år.

Hovedbestyrelsen havde en grundig drøftelse af udkast til rammeaftale
om tryghedsskabende initiativer i SKAT samt af den nye personalepoli-
tik. 

Hovedbestyrelsen besluttede ud fra en samlet vurdering at sige ja til
at indgå aftalen. Især vægter det, at uansøgte forflyttelser fremover
skal undgås.

Det skal understreges, at Dansk Told & Skatteforbund i forbindelse
med ja´et til rammeaftalen på ingen måde har accepteret de uansøg-
te forflyttelser, der er gennemført i forbindelse med etableringen af
bl.a. Betalingscentret og kundecentrene i SKAT.

Hovedbestyrelsen besluttede samtidig at sige ja til den nye overord-
nede personalepolitik for SKAT.

Det er hovedbestyrelsens håb, at der med de to aftaler er skabt et
godt grundlag for at se fremad for medarbejderne i SKAT.

8.   Bijob for medarbejdere i SKAT

Forbundet har igennem længere tid ventet på SKATs afgørelse i den
valgte prøvesag. Denne afgørelse er nu faldet - og det pågældende
medlem har fået besked på at afvikle sit bijob.

Afgørelsen betyder, at forbundet nu kan rejse en sag mod SKAT. 

Hovedbestyrelsen bekræftede den tidligere beslutning om, at der
skal rejses sag mod SKAT, og sagen er derfor nu overgivet til for-
bundets advokat med henblik på en afgørelse i retten.
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Faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede om, at der arbejdes på
en vejledning omkring bijob til forbundets medlemmer, som vil komme
på forbundets hjemmeside, når den er færdig.

Samtidig arbejder sekretariatet også videre med en række andre sager
omkring bijob med henblik på at få en forhandlingsløsning i de konkrete
sager.

9.   Lønpolitik i SKAT

Dansk Told & Skatteforbunds lønpolitiske udvalg har afholdt møde den
30. november 2006. I forlængelse heraf er der udsendt materiale ved-
rørende den fremtidige lønpolitik i SKAT til behandling i de lokale
bestyrelser.

Formand for det lønpolitiske udvalg Svend Erik Mikkelsen orienterede
nærmere om arbejdet i udvalget, som er gået i gang med den skriftlige
del af arbejdet.

SKAT har varslet, at drøftelserne om den nye lønpolitik indledes i løbet
af januar 2006, og forbundet er på baggrund af arbejdet i det lønpolitiske
udvalg godt klædt på til arbejdet med SKATs fremtidige lønpolitik.

De lokale forhandlinger om tillægsmidlerne for 2006 er ved at være
afsluttet. Hovedbestyrelsen udvekslede erfaringer omkring forhandlinger-
ne.

Lene Höilund Jensen, DTS Midt- og Sydsjælland, orienterede om, at der
ved Skattecenter Køge er indgået en aftale, hvor uorganiserede, som er
omfattet af Dansk Told & Skatteforbunds aftale- og forhandlingsret, har
fået tildelt tillæg.

Hovedbestyrelsen besluttede, at uddelegeringen af aftaleretten til
lokalafdelingen ved Skattecenter Køge vil blive taget op til fornyet
overvejelse, såfremt der ved kommende tillægsforhandlinger indgås
en aftale, der indebærer, at uorganiserede omfattet af Dansk Told &
Skatteforbunds aftale- og forhandlingsret får tillæg.

De lokale tillidsrepræsentanter vil via TR Nyt blive opfordret til at sende
de indgåede aftaler ind til sekretariatet.

Dansk Told & Skatteforbund har været til medlemsmøder i hele landet,
hvor regler og retningslinier for overgang til statslige løn- og pensions-
vilkår har været gennemgået.

På grund af en række fejl i regnearkene, der er udsendt til de tidligere
kommunale medarbejdere, har SKAT valgt at rykke svarfristen for de
overenskomstansatte til 15. december 2006. De tidligere kommunale
tjenestemænd er ikke bundet af denne svarfrist, idet de frit kan vælge,
hvornår de ønsker at overgå.
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Der er stadig en hel række spørgsmål omkring tilbud om overgang. Disse
spørgsmål håndteres af tillidsrepræsentanter og Dansk Told &
Skatteforbunds sekretariat i fællesskab.

Et af de forhold, som endnu ikke er 100% afklaret, er håndteringen af de
tidligere kommunale tjenestemænd i relation til Bilag M. Forbundets
sekretariat har drøftet spørgsmålet med Hovedcentret, men der mangler
stadig en endelig afklaring med Økonomistyrelsen og Personalestyrelsen,
inden Hovedcentret kan melde ud om vilkårene. 

Forbundet kan indtil da i TR Nyt alene informere om, at der er positive
forhandlinger, men at der afventer en endelig afklaring.

Det står dog helt klart, at ingen vil få deres pensionsmæssige forhold
forringet ved overgangen.

10. Finanslov 2007

Finansloven for 2007 behandles nu i Folketinget og står til vedtagelse
med de ændringsforslag, der er resultatet af det politiske forlig om
finansloven.

Forbundets opgave vil derfor nu være fremadrettet at påvirke SKATs
budgetter for de kommende år. Ganske vist er der indgået en fireårig
aftale omkring SKATs økonomi i forbindelse med finanslovsaftalen, men
dette hindrer ikke, at SKAT ved de kommende års finanslovsforhandlin-
ger kan tilføres yderligere ressourcer.

Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet fortsat skal arbejde på at
påvirke de politiske beslutninger omkring SKATs ressourcer for
2008 og frem.

11. Aftaleforhandlingerne 2008 - herunder gruppeliv

Forbundets lønpolitiske udvalg er i gang med arbejdet omkring forbere-
delse af krav til aftale- og overenskomstforhandlingerne i begyndelsen af
2008.

Forbundets krav skal formuleres i løbet af første halvdel af 2007.

De lønforskelle, der er blandt medlemmerne, efter etableringen af SKAT,
vil være et af de emner, der vil kunne danne grundlag for krav. Blandt
andet også som konsekvens af de indplaceringer, der er sket af medlem-
mer med kommunal baggrund på det statslige lønsystem. Her har en
række medlemmer oplevet lønfremgange - og det er klart, at medlemmer
med baggrund i ToldSkat nu har et ønske om at få udlignet det lønefter-
slæb, de har konstateret i den forbindelse.

I gruppelivsordningen i de kommunale overenskomster har der været en
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dækning på 50.000 i forbindelse med kvalificere svagelighed. Denne
dækning findes ikke i den statslige gruppelivsordning, og det kan derfor
overvejes, om dette bør være et kommende krav.

12. Undersøgelse af det psykiske arbejdsmiljø

Faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede om, at forbundets
arbejdsmiljøudvalg har drøftet gennemførelse af en undersøgelse af det
psykiske arbejdsmiljø blandt forbundets medlemmer i SKAT.

Resultatet af en undersøgelse skal bl.a. kunne give dokumentation for de
indsatser og initiativer, der måtte være behov for i SKAT på det arbejds-
miljømæssige område. Bl.a. også som supplement til de APV´er, der er
gennemført, som baggrund for de drøftelser omkring det pyskiske ar-
bejdsmiljø, der skal være rundt omkring i de lokale samarbejdsudvalg.

Arbejdsmiljøudvalget vil inden den endelige beslutning i hovedbestyrel-
sen udarbejde budget for omkostningerne ved gennemførelse af en sådan
undersøgelse i forbundets regi.

Hovedbestyrelsen besluttede at give grønt lys til, at forbundets
arbejdsmiljøudvalg forbereder en undersøgelse blandt medlemmer-
ne af arbejdsmiljøet i SKAT - bl.a. som supplement til de APV´er,
der er gennemført rundt omkring ved skattecentrene.

Forbundet har tidligere deltaget i fælles undersøgelser omkring
arbejdsmiljøet i ToldSkat - bl.a. undersøgelsen PsykeSundhed - men
hovedbestyrelsen understregede, at forbundet denne gang ønsker at
gennemføre sin egen undersøgelse.

Forbundet vil orienterede om den planlagte undersøgelse i Arbejds-
miljøudvalget under SKATs Hovedsamarbejdsudvalg (HSU-A).

13. Gensidig information

Forbundsformand Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende:

• Nordisk Toldtjenestemands Organisation (NTO) har afholdt møde i
Oslo. NTO drøftede bl.a. situationen på narkokontrolområdet i Danmark.
Her vil organisationerne i de øvrige nordiske lande tage politiske initiati-
ver omkring den dårlige kontrol i Danmark.

• Forbundet har modtaget henvendelse fra en inddrivelsesmedarbejder i
kundecentret omkring forholdene.

• Der har været henvendelser fra medlemmer ved Skattecenter Tønder,
der nu afskediges, fordi de ikke ønsker at flytte fra Sønderborg til Tøn-
der. Henvendelserne skyldes de tekniske begrundelser, der er anvendt i
brevene fra Hovedcentret.
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• Faglig sekretær Jan Nørner er optaget på FTF´s forhandleruddannelse.

• SKATs Narkohundeførerklub har modtaget et tilskud på 5.000 kr. fra
forbundet.

• Forhandlingerne om Ny Løn i sekretariatet er afsluttet for 2006. For at
få regnskabet til at “gå op” er puljen oprundet med 2.000 kr.

• Forbundet har modtaget en henvendelse fra skattedirektør Jim Søren-
sen, Skattecenter Næstved, der - som medlem af Dansk Told & Skattefor-
bund - erklærer sig utilfreds med, at forbundet ikke har taget afstand fra
en tv-udsendelse, hvor bl.a. afdelingsformand i Næstved Anders Hillerup
udtalte sig om SKATs produktion.

Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundsformand Jørn Rise tager
kontakt til Jim Sørensen for at drøfte sagen, men at forbundet
naturligvis står bag Anders Hillerup og ikke tager afstand fra hans
udtalelser.

Chefkredsens formand Hans Kurt Larsen orienterede om forhandlingerne
omkring resultatløn til chefer i 2006, som endnu ikke er afsluttet. Man
drøfter samtidig en ny model for 2007.

14. Økonomi

Sekretariatsleder Erik Tindgard Lauridsen orienterede om regnskabso-
versigten pr. 30. november 2006, som viser et realiseret overskud på kr.
5.235.944 mod et budgetteret overskud på kr.2.538.000. I tallet er ikke
indeholdt udgiften til den ekstraordinære kongres på 709.242 kr.

Revisionsprotokollatet for 2006 vil blive behandlet på hovedbestyrelses-
mødet i januar 2007.

Der har været afholdt møde med Forenede Gruppeliv omkring forbundets
gruppelivsordning. Præmien kan holdes uændret i 2007 - uagtet, at der er
sket en forøgelse af antallet af udbetalte dækninger.

Der har været afholdt møde med arkitekt omkring etablering af en
brandtrappe fra mødelokalet på 2. sal i DTS-Huset. Der arbejdes med et
projekt, der samtidig vil indebære en ombygning af mødelokalet. Der er
endnu ikke modtaget tilbud vedrørende arbejdet. I samme forbindelse
overvejes det at udskifte taget, som er det oprindelige og dermed over
100 år gammelt.

I forbindelse med hovedbestyrelsesmødet havde hovedbestyrelsen en
uformel drøftelse med told- og skattedirektør Ole Kjær om situationen i
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SKAT.

Jørn Rise Ole Pedersen

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 9. januar 2007

Jørn Rise Marianne S. Nielsen

Gert Ingo Leander Hans Kurt Larsen

Jens Norlund Poul K. Rasmussen

Jens Erik Kristensen Poul Stenbek Pedersen

Svend Erik Mikkelsen Charlotte Rosdahl Schou

Kjeld Folke Jensen Mogens Osted

Lene Höilund Jensen Kim Theil Møllmann

Jan Magnusson Peter Hansen

Henning Rasmussen


